
Камунальнікі адступілі ад 
неплацельшчыка 

Прадстаўнік ДРУП ЖКГ 
«Гарадок» у судзе адклікаў 
зыск супраць Барыса Ра-
гажынскага, які не плаціў 
за «паслугі».

Суддзя У. Гладкоў 
спыніў справу супраць 
Барыса Рагажынскага жы-
хара в. Селішча Гарадоц-
кага раёна ў сувязі з тым, 
што прадстаўнік ДРУП 
ЖКГ «Гарадок» вымуша-
ны быў адклікаць зыск 
супраць Рагажынскага на 
913 тысяч рублёў. Спадар 
Рагажынскі на працягу 
некалькіх не плаціў ніякіх 
грошаў ДРУП ЖКГ «Гара-
док» у сувязі з тым, што 
лічыў што арганізацыя 
ніякіх камунальных пас-
луг яму не прадстаўляе. 
Шматкватэрны дом №8 ў 
в. Селішча, які яшчэ ў 1994 
годзе быў адключаны ад 
цэнтральнага атаплен-
ня у сувязі з закрыццём 
кацельнай, толькі пры 
вялікай фантазіі можа 
лічыцца прыдатным для 
жылля. Жыхары гэтага 
дома, як і яшчэ чатырох 
іншых шматкватэрных 

дамоў, пасля адключэння 
кацельнай змайстравалі ў 
сваіх кватэрах печы. Пры 
гэтым была парушана кан-
струкцыя жылога дома: 
дымаходы печаў былі 
праведзены праз венты-
ляцыйныя шахты шмак-
ватэрных дамоў. У сувязі 
такой «рэканструкцыі» 
пражыванне у кватэ-
рах стала небяспечным 
у сувязі з магчымасцю 
атручвання угарнымі 
газамі. У краіне, дзе клапо-
цяцца аб грамадзянах, та-
кое жыллё без цэнтраль-
нага ацяплення павінна 
быць прызнана непры-
датным для жылля. Гра-
мадзяне, якія у ім маюцца, 
павінны быць пастаўлены 
на ўлік. Але нічога тако-
га не было ў в. Селішча і 
яшчэ зараз у сямі кватэрах 
чатырох шматкватэрных 
дамоў в. Селішча «пражы-
ваюць», якія і плацяць за 
«паслугі».

ДРУП ЖКГ «Гарадок» 
адклікаў жа свой зыск 
у сувязі з тым, што не 
з’яўляеецца законным 

уласнікам жылой шмат-
кватэрнай нерухомасці ў 
в. Селішча. І толькі з улас-
най шырокай душэўнай 
спагады прадстаўляе ка-
мунальныя паслугі жы-
харам. Справа ў тым, што 
акт перадачы жылля ад 
ААТ «Гарадоцкі РАПЗ» 
да ДРУП ЖКГ «Гарадок» 
не мае юрыдычнай сілы 
без рэгістрацыі дадзенай 
перадачы нерухомасці 
ў Гарадоцкім бюро па 
дзяржаўнай рэгістрацыі і 
зямельнаму кадастру. Гэта 
дакладана датычыцца 
дамоў №7 і №8 в. Селішча, 
як было засведчана ў да-
ведцы выдадзенай адва-
кату Рагажынскага. Але 
магчыма меркаваць, што 
і шмат якія іншыя шмат-
кватэрныя дамы сельскай 
мясцовасці Гарадоччыны, 
якія «адыйшлі» да ДРУП 
ЖКГ «Гарадок» не прайшлі 
юрыдычнай рэгістрацыі 
ў Гарадоцкім бюро. Ад-
паведна іх жыхары не 
маюць ніякіх юрыдычных 
абавязкаў перад ДРУП 
ЖКГ «Гарадок» і не абавя-
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Аб’явА
Каб атрымліваць кож-

ны нумар газеты «Гасцінец» 
паведаміце рэдакцыі аб гэтым 
– зрабіце бесплатную падпіску.

Рэдакцыя “Гасцінец” змяшчае 
бясплатныя абвесткі чытачоў 
выдання. Дзеля размяшчэння 
абвесткі запоўніце купон або 
патэлефануйце ў рэдакцыю.

Калі парушаны вашы правы 
спажыўца, працаўніка, то даем 
эфектыўныя парады па аба-
роне права і пошуку бясплат-
ных юрыстаў. Звяртайцеся на 
адрас: Гарадок, вул. Галіцкага 
д.16 кв.2 ў кожны аўторак і чац-
вер з 16 да 18, або на тэлефоны 
газеты «Гасцінец».

Жадаючыя атрымаць у кары-
станне беларускія кнігі, часопісы 
або іх набыць звяртайцеся на 
адрас: Гарадок, вул. Галіцкага 
д.16 кв.2 ў кожны аўторак і чац-
вер з 16 да 18, або на тэлефоны 
газеты «Гасцінец».

Інфармацыйная культурна-грамадская газета Гарадоччыны 
Цытата нумара:

Бунт – мова тых, каго не 
выслухалі.

Марцін Лютэр Кінг

Ня бойся!

http://haradok.belarda.org - сайт твайго ГАРАДКА 

У гэтым пераканалася Зоя Кажэка, калі 
звярнулася з зыскам да ДРУП ЖКГ «Гара-
док» у Гарадоцкі суд наконт кампенсацыі 
страт панесеных ёй пры рамонце кампута-
ра і пральнай машыны пасля таго, як яны 
сапсаваліся 17 красавіка. 

Зоя Кажэка заявіла зыск да ДРУП ЖКГ 
«Гарадок» пасля таго, як у яе кватэры 
сапсаваліся кампутар, пральная машына, 
тэлевізар, лядоўня ў сувязі з вялікім на-
пружаннем у электрычнай сетцы кватэ-
ры. Кампетэнтная камісія з прадстаўнікоў 
камунальшчыкаў, энергасбыта і электрасеткі 
толькі канстатавала, што яўных прычын 
сапсавання электрапрыбораў у кватэры не 
прадстаўляецца магчымым устанавіць.

Гаспадыня кватэры за свой кошт адра-
мантавала кампутар і пральную машы-
ну затраціўшы на гэта 513 тысяч руб. і 
разлічвала атрымаць гэту суму з ДРУП 
ЖКГ «Гарадок». Але юрыст арганізацыі 
не пагадзіўся задаволіць зыск, матывую-
чы тым, што камісія адзначыла несанк-
цыянаванае падключэнне да электрасеткі 
невядомага спажыўца, які сілкаваў элек-
траабсталяванне ў падвале.  Юрыст 
камунальшчыкаў даводзіў у судзе пазіцыю, 
што менавіта гэта з’яўляецца прычныай 
сапсавання электрапрыбораў у кватэры, а 
не праца электрыкаў ЖКГ.

Суддзя Гладкоў уважліва разглядаў ар-
гументы ўсіх сведак справы.На яго пэўны 
уплыў аказала пазіцыя энергасбыта, які 
даводзіў, што электрасеткі  кватэр старой 
планіроўкі разлічаны толькі на спажывання 
магутнасці у 2,5 кВт, а тэхніка працуючая у 
кватэры мае агульную магутнасць большу. 
І таму неабходны новыя засцерагальнікі, 
разлічаныя на кароткае замыканне. Але 
зрабіць вывад аб прычынах сапсавання 
чатырох прылад магчыма толькі пры экс-
пертызе гэтых прылад. Толькі яе спажы-
вец своечасова не правяла, а па словах 
прадстаўнікоў энергасбыта гэта ёй раілі 
зрабіць пры наведванні кватэры кампе-
тэнтнай камісіяй. І робіць такую экспертызу 
«Рембыттэхніка» г. Віцебска.

У выніку разгляда справы суддзя Гладкоў 
прыняў рашэнне правесці экспертызу пало-
мак электрапрыбораў у кватэры і яе вынікі 
разгледзіць на наступным паседжанні.

На наступным паседжанні былі разглед-
жаны меркаванні спецыялістаў у Віцебска, 
але да пэўнага рашэння  бакі прыйсці не 
здолелі і вырашылі звярнуцца да выклад-
чыка Гарадоцкага аграколеджа Сяргея 
Разноўскага.

Л. Антонаў

Першае 
святКаванне 
угодКаў 
Канстанціна 
вераніцына 

21 чэрвеня ў Гарадку адбыло-
ся свята «Гарадоччына-лёс мой 
і песня» з нагоды 175 годдзя К. 
Вераніцына  -- аўтара паэмы  «Та-
рас на Парнасе» і 70-годдзя паэта 
У. Скарынкіна. 

13 чэрвеня 1834 года 
нарадзіўся Канстанцін Вераніцын, 
які па даследаванню знакамітага 
літаратуразнаўцы Генадзя  
Кісялёва з’яўляецца аўтарам паэ-
мы  «Тарас на Парнасе».  Менавіта 
з гэтай нагоды раённае свята 
«Гарадоччына-лёс мой і песня 
было прысвечана знакамітаму 
земляку.

Свята адкрылася  ля 
краязнаўчага музея, дзе уста-
ляваны мемарыяльны знак аб 
тым, што паэма «Тарас на Пар-

насе» напісана  ўраджэнцам в. 
Астраўляны  К. вераніцыным 14 
красавіка 1855 года ў Гарадку.

З прывітальнымі словамі да 
гарадчан звярнуласядырэк-
тар краязнаўчага музея Тамара 
Іванова, намесніца старшыні 
райвыканкама Надзея Буруно-
ва,  загадчык кафедры экалогіі 
Віцебскага універсітэта, патрыёт 
Гарадоччыны Анатоль Дарафеяў, 
перакладчык паэмы на нямец-
кую мову, дацэнт універсітэта 
Уладзімір Папковіч, які прачытаў 
радкі паэмы па-нямецку. Мяс-
цовыя дэкламатары прачыталі 
радкі з паэмы па-беларуску, па-
украінску, па-расейску з лісткоў, 
якія трымалі ў руках.

Перад гарадчанамі выступілі 

вядомыя мастацкія каленктывы: 
народны ансамбаль «Азерыца» 
Езярышчанскага ГПДК, а таксама-
народны ансамбаль нарподнай 
песні і музыкі «Весялосць» Горац-
кага раёна Магілёўскай вобласці.

Пасля адкрыцця свята жыхары 
мястэчка мелі магчымасць  пры-
няць удзел у канцэрце «Роднай 
зямлі галасы», які складзены з 
выступаў пераможцаў раённа-
га агляду-конкурсу «Гарадоцкая 
скарбонка», а таксама наведаць 
сквер, дзе праходзіў «Кірмаш ля 
Парнаса» з выставамі майстроў 
народнай творчасці з Полацка, Га-
радка. Гледачы мелі магчымасць 
таксама адведаць народныя стра-
вы, якія падрыхтавалі аматарскія 
аб’яднанні з Пальмінскага і 

Кабішчанскага СДК.
У скверы таксама адбыла-

ся сустрэча з паэтам-земляком 
Уладзімірам Скарынкіным пад 
назвай «Жыць і спяваць мне 
наканаваў лёс». Адначасова з гэ-
тым былі падведзены вынікі раён-
нага конкурсу паэтычных твораў 
«Я нарадзіўся на Прыдзвінні».

Пад час свята дзейнічаў дзіцячы 
гарадок, атракцыёны, працавалі 
гандлёвыя рады і летняе кафэ. 
Гэта было рэдкае свята белару-
скай паэзіі, якіх амаль не ладзяць 
сёняшнія ўлады. Ды і прыкрае 
ўражанне склала расеёйская 
мовы намесніцы Надзеі Буруно-
вай і чытанне па паперках паэмы 
мясцовымі дэкламатарамі.

Л. Антонаў.

Зрабіце экспер-
тызу перш чым 
рамантаваць 

вынікі апошняга 
апытання на http://

haradok.belarda.org: 
Галадоўка Жыткевіча лічыцца 
выніковай, калі
Паабяцана працаўладкаваць ............ 6%
Прыняты на працу ................................ 32%
Сабраны ахвяраванні для жыцця ......4%
У ІНЭЦе больш 5 тысяч наведвальнікаў 
тэмы Жыткевіч ....................................... 31%
Мілінкевіч абяцае дапамагчы ............ 2%
Баршчэўскі абяцае дапамагчы .......... 1%
Страчана прытомнасць ...................... 24%

заны аплачваць рахункі, бо ў іх ўсё шчэ 
стары ўласнік..

Адстаяць пазіцыю Рагажынскага ў 
судзе дапамог адвакат Віктар Папоў 
з Віцебска, бо ў Гарадку ў адвакатскіх 
паслугах Барысу Андрэявічу адмовілі 
па розных прычынах. Але гэта асобная 
гісторыя.

Л. Гаравы.
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Асуджаны на падставе сфабрыкаванага 
запісу ў кнізе скаргаў да трох гадоў абмежа-
вання волі і пазбаўлення права працы на два 
гады Александр Жыткевіч на працягу трох 
тыдняў не можа знайсці працу ў гаспадарках 
Гарадоцкага раёна. Аляксандр звярнуўся у ча-
тыры гаспадаркі раёна: КУСГП імя Свердлава, 
КУСГП «Чыгуначнік», ААТ «Гарадоцкі РАПЗ» і 
СГК «Сцяпанавічы» і ніхто з кіраўнікоў гаспада-
рак не прыняў яго ні на якую працу. Між тым 
у Гарадоцкім раёне маецца вольных вакансій 
каля 75 адзінак, і з іх каля 20 адносяцца да 
некваліфікаванай працы.

Апошняя адмова прыйшла раніцай 30 чэр-
веня  з СГК «Сцяпанавічы», які размешчаны за 
40 км ад Гарадка і дзе патрэбны рабочыя рукі.

Адначасова з гэтым 29 чэрвеня старшыня 
суда Гарадоцкага раёна Аляксандр Ляшковіч 
не задаволіў зыск маладога спецыяліста, сіраты 
да газеты «Гарадоцкі веснік» і журналісткі 
Людмілы Мукамол па абароне гонару і 
годнасці ў сувязі з публікацыяй ад 10 сакавіка, 
дзе быў размешчаны словы супраць зубнога 
фельдшара з Бычыхінскага ФАПа, які быццам 
браў грошы за лячэнне зубоў. Дадзеную адмо-
ву і парушэнні сваіх правоў спадар Жыткевіч 
будзе абскарджваць у іншых інстанцыях.

У гэтых умовах сітуацыя Жыткевіч прыняў 
рашэнне прыцягнуць увагу грамадскасці да 
пазбаўлення яго сродкаў існавання уладамі 
Гарадоцкага раёна. Аляксандр звярнуўся з 
заявамі да дырэктара Гарадоцкага цэнтра 

занятасці і начальніка Гарадоцкага РАУС з за-
явай аб пачатку галадоўкі прадэста супраць 
свавольства мясцовых уладаў і кіраўнікоў 
арганізацый, якія пазбавілі яго сродкаў 
існавання.

Сваім прадстаўніком ў арганізацыях раёна  
Жыткевіч абраў праваабаронцу, сябра Рады 
ПАГА «Рух «За  Свабоду!» Леаніда Гаравога.

Салідарныя з Аляксандрам Жыткевічам гра-
мадзяне Беларусі і свету могуць звязацца з ім 
па тэлефоне: +375213935031, напісаць на адрэ-
су: в. Быкі, вул. Савецкая д.4, кв.2, Гарадоцкі 
раён, .211570. Сувязь з прадстаўніком Аляк-
сандра Жыткевіча Леанідам Гаравым па тэл. 
+375296723842.

Л. Антонаў.

З 30 чэрвеня па 4 ліпеня ў в. быкі адбылася першая галадоўка пратэсту на Гарадоччыне. Аляксандр Жыткевіч і Леанід Аўтухоў пратэставалі супраць пазбаўлення іх кан-
стытуцыйнага права на працу з боку мясцовых чыноўнікаў з надзеяй прыцягнуць увагу да гэтай праблемы, як мясцовай улады так і вышэй стаячых кіраўнікоў, а таксама і 
ўвагу беларускага грамадства. Ход галадоўкі аператыўны штодзённа асвятляўся на сайце http://haradok.belarda.org, радыёстанцыямі “Радыё “Свабода”, “Еўрапейскае ра-
дыёвяшчанне для беларусі”, тэлекампаніяй “белсат”. Да галадоўнікаў тэлефанаваў і звярнуўся з лістом Аляксандр Мілінкевіч, старшыня Руху “За Свабоду!”.

вялікай увагай карысталася інфармацыя аб ходзе акцыі пратэсту на сайце http://haradok.belarda.org, дзе усяго было больш 9 тысяч праглядаў навін аб галадоўцы і была 
праведзена он-лайн канферэнцыя з галадоўнікамі. Прапануем хроніку адбыўшыйся галадоўкі.

30 чэрвеня да галадоўкі далучыўся Лявон 
Аўтухоў, актывіст Руху «За свабоду!», старшыня 
мясцовай арганізацыі Партыі БНФ, які таксама 
пазбаўлены працы па палітычных матывах 

1 ліпеня працягваецца галадоўка ў в. Быкі Га-
радоцкага раёна, якую напярэдадні распачаў 
Аляксандр Жыткевіч.  Маладога спецыяліста, 
сірату асудзілі па сфабрыкаванаму запісу ў 
кнізе скаргаў і звольнілі з працы зубнога фель-
дшара. Пасля звальнення Жыткевіч спрабаваў 
уладкавацца на сельгаспрадпрыемствы Гара-
доччыны па накіраванню Цэнтра занятасці, 
але  спачатку кіраўнікі казалі, што бяруць 
яго жывёлаводам, а потым адмаўлялі ў пра-
цы. Так было на чатырох сельгаспрадпрыем-
ствах Гарадоччыны. Пры адсутнасці сродкаў 
для існавання Аляксандр Жыткевіч абвясціў 
галадоўку пратэсту супраць свавальства мяс-
цовай улады і кіраўнікоў арганізацый.

30 чэрвеня да галадоўкі далучыўся Лявон 
Аўтухоў, актывіст Руху «За свабоду!», стар-
шыня мясцовай арганізацыі Партыі БНФ, які 
таксама пазбаўлены працы па палітычных 
матывах. Спадару Аўтухову ўжо семь разоў 
было адмоўлена ў праве на працу пасля 
накіравання з Гарадоцкага Цэнтра занятасці, 
хаця у арганізацыях меліся вольныя вакансіі. 
Аўтухоў падтрымлівае патрабаванні Жыткевіча 
і  патрабуе забяспечыць працай, як Жыткевіча, 
так і сябе.

1 ліпеня Аляксандр Жыткевіч накіраваў 
ліст да кіраўніка краіны А.Р. Лукашэнкі. У 
сваім лісце Жыткевіч піша пра сваю справу:» 
У  суддзе Гарадоцкага раёна 22 траўня 2009 на 
падставе запісу ў кнізе скаргаў Бычыхінскага 
ФАПа мяне асудзілі па арт. 433 ч.1,2 на абме-
жаванне ў свабодзе на тры гады і пазбаўлены 
права працаваць па спецыяльнасці – зубны 
фельдшар -- два гады.

Суд адбываўся пасля даследавання сфабры-
каванага запісу ў кнізе скаргаў Бычыхінскага 
ФАПа, які зрабіў жыхар Аляксей Кулік. Ён 
пісаў, што у яго выпалі дзве пломбы, якія я 
яму паставіў і быццам бы браў за гэта грошы. 

Але яшчэ да пачатку даследавання пытання і 
кіраўніца стаматалагічнага аддзялення Гара-
доцкай райбальніцы, і персанал яго  устанавілі, 
што  пломбы ў Куліка на месцы. Толькі гэтых 
абставін не вывучалі ні супрацоўнікі Гарадоц-
кага РАУС, ні следчы пракуратуры С. Касіч, ні 
суддзя У. Гладкоў нягледзячы на паказанні Л.Я. 
Шмаканавай. Фактычна ў маёй справе няма 
пацярпелага. Але суд на гэта ўвагі не звярнуў.

Гэта з’яўляецца следствам пераследу з боку 
мясцовых уладаў мяне за тое, што я звяртаўся 
да вашай Адміністрацыі ў жніўні 2008 года, 
каб мне выдзелілі прыдатнае жыллё, бо мне, 
сіраце, ў якога  ў дзяцінстве памерла маці, а 
бацьку пазбавілі правоў, мясцовы старшы-
ня Бычыхінскага сельсавету С. Баліцкі яго не 
выдзеляў на працягу амаль двух месяцаў. Так-
сама мясцовыя улады і мой кіраўнік з Гарадоц-
кай райбальніцы В. Самсонаў быў незадаволе-
ны тым, што я самастойна без узгаднення з ім 
стаў назіральнікам на выбарчым ўчастку у в. 
Бычыха.»

Жыткевіч апісвае таксама цяперашняе 
становішча з працай і напрыканцы ліста ад-
значае «Адносіны мясцовых кіраўнікоў і суда 
несправядлівыя да мяне, маладога спецыяліста 
і сіраты. Вы, Аляксандр Грыгорьевіч, заступіліся 
за пухавіцкіх забойцаў і яны зараз чакаюць 
амністыі.»

І сірата просіць у Лукашэнкі: «Прашу Вас 
заступіцца і за мяне, сірату -- Аляксандра 
Жыткевіча, і дазволіць мне працаваць зубным 
фельдшарам у Бычыхінскім ФАПе.». 

Дадзены ліст экспрес-поштай накіраваны ў 
рэзідэнцыю кіраўніка краіны на вул. К.Маркса 
д. 38.

Сябры Жыткевіча распачалі збор 
ахвяраванняў для сіраты і заклікаюць неа-
быякавых грамадзян дасылаць сродкі на імя 
Жыткевіча па адрасу в. Быкі, вул. Савецкая д.4 
кв.2 Гарадоцкі раён, 211570, тэл. 8-02139-35031 
або перадаваць іх праз прадстаўніка -- Леаніда 
Гаравога тэл. Вэлкам 6723842, МТС - 8147766.

Л. Антонаў.

галадоўКа ў БыКах Працягваецца

ГАЛАДоўКА ПРАтэСт у ў быКАХ. ХРоНІКА

да галадоўнікаў 
звярнуўся 
аляксандр 
Мілінкевіч 

3 ліпеня галадоўнікі з в. Быкі Гарадоцкага раёну 
Аляксандр Жыткевіч і Леанід Аўтухоў атрымалі ліст 
салідарнасці ад Аляксандра Мілінкевіча, старшыні 
Руху «За Свабоду» 

Вечарам 2 ліпеня каля 22 гадзін да галадоўнікаў 
па тэлефону звярнуўся Аляксандр Мілінкевіч, стар-
шыня Руху «За Свабоду».  Аляксандр Мілінкевіч 
зараз працягвае рэабілітацыю на Гарадзеншчыне 
пасля перанесенай аперацыі, але у курсе абставін 
галадоўкі пратэсту.

У тэлефоннай размове Мілінкевіч выказаў 
салідарнасць з дзеяннямі дэмакратычных актывістаў, 
якія адстойваюць сваё канстытуцыйнае права на 
працу. Мілінкевіч распытаў Аляксандра Жыткевіча 
аб стане здароў’я, паабяцаў прыкласці намаганні для 
працаўладкавання спадароў Жыткевіча і Аўтухова, а 
таксама пошука сродкаў для жыцця. 

Напрыканцы размовы старшыня Руху «За Сва-
боду» спадар Мідінкевіч адзначыў, што галадоўка – 
вялікая пагроза для жыцця Аляксандра і Леаніда, а 
Беларусі патрэбныя здаровыя патрыёты, якія будуць 
мець сілы для пабудовы незалежнай, дэмакратыч-
най і еўрапейскай Беларусі. Аляксандр Мілінкевіч 
заклікаў актывістаў спыніць галадоўку.

Пасля тэлефоннай размовы Аляксандр 
Мілінкевіч накіраваў ліст да дэмакратычных 
актывістаў Аляксандра Жыткевіча і Леаніда 
Аўтухова.

Л. Антонаў.

на гарадоччыне расПачата галадоўКа Пратэст у трэція суткі галадоўкі 
2 ліпеня працягваецца галадоўка ў Бы-

ках. Галадоўнік Аўтухоў сабраў подпісы 
грамадзян пад зваротам да кіраўніка 
краіны.Незалежнае тэлебачанне «Белсат» 
наведала галадоўнікаў у Быках і падрых-
тавала рэпартаж.

У чацвер працягвалася галадоўка пра-
тэсту ў Быках Гарадоцкага раёна, якую 
наладзіў асуджаны актывіст Аляксандр 
Жыткевіч і падтрымаў актывіст «Руху «За 
Свабоду» Леанід Аўтухоў.

Леанід Аўтухоў зранку сабраў некалькі 
дзесяткаў подпісаў грамадзян в. Быкі 
і в. Бычыха пад зваротам да кіраўніка 
краіны Беларусь А.Р. Лукашэнкі. У зваро-
це гаворыцца пра сітуацыю з Жыткевічам: 
«У  суддзе Гарадоцкага раёна 22 траўня 
2009 на падставе запісу ў кнізе скаргаў 
Бычыхінскага ФАПа быў асуджаны малады 
спецыяліст, сірата Аляксандр Жыткевіч, 
які працаваў зубным фельдшарам.

Па рашэнню суда па арт. 433 ч.1,2 
ён абмежаваны ў свабодзе на тры 
гады і пазбаўлены права працаваць па 
спецыяльнасці два гады. Пасля зваль-
нення з працы Аляксандр Жыткевіч не 
можа працаўладкавацца ні на якую пра-
цу ў Гарадоцкім раёне – ні жывёлаводам, 
ні дворнікам пры наяўнасці некалькіх 
дзесяткаў вакансій і з адчаю пачаў 
галадоўку пратэста супраць дзеянняў мяс-
цовай улады.»  Адначасова з гэтым жыха-
ры канстатуюць і просяць: «Адносіны мяс-
цовых кіраўнікоў і суда несправядлівыя 
да маладога спецыяліста і сіраты. Вы , 
Аляксандр Грыгорьевіч, заступіліся за 
пухавіцкіх забойцаў і яны зараз чака-
юць амністыі. Просім Вас заступіцца за 
сірату Аляксандра Жыткевіча і дазволіць 
яму працаваць зубным фельдшарам у 
Бычыхінскім ФАПе.» Неўзабаве ліст будзе 
накіраваны да кіраўніка краіны.

Прадстаўнік Жыткевіча Леанід Гара-
вы наведаў начальніка аддзела занятасці 
Гарадоцкага райвыканкама Віктара 
Іванова  дзеля высвятлення пытання аб 
працаўладкаванні Жыткевіча. Начальнік 
аддзела адзначыў, што яго ёсць 15 дзён 
для падрыхтоўкі адказа і наогул Жыткевіч 
можа быць прыцягнуты да адказнасці, бо 
не паведаміў у Аршанскі коледж аб тым, 
што яму трэба  вольнае размеркаванне. 
Па словах Іванова вакансіі для Жыткевіча 
ў раёне ёсць, але яны не браніраваны. 
Толькі вось грамадзяне, якія пазбаўлены 
бацькоўскіх правоў маюць гарантаваныя 
месцы працы па накіраванню адпаведна 
вядомага указа А. Лукашэнкі.

Таксама супрацоўнікі Гарадоц-
кага РАУС ушчыльную не займаліся 
пытаннем працаўладкавання  асуд-
жанага Аляксандра Жыткевіча. Пры 
наведванні дзяржаўных устаноў скла-
лася ўражанне, што лёс і здароў’е ма-
ладога галадоўніка асабліва не хвалюе 
службоўцаў, якія адтрымліваюць заробкі 
ад падаткаплацельшчыкаў.

Пасля абеду да галадоўнікаў у в. Быкі 
завітала здымачная группа «Белсата», 
якая падрыхтавала сюжэт аб галадоўцы 
ў Быках. Адначасова з гэтым галадоўнікі 
атрымалі раздрукоўку каментароў, змеш-
чыных на сайце http://haradok.belarda.
org/index.php?mod=news&id=306

І былі вельмі усцешаны словамі 
падтрымкі і вялікай колькасцю чытачоў 
сайта. Аляксандр Жыткевіч і Леанід 
Аўтухоў пагадзіліся правесці он-лайн кан-
ферэнцыю з наведвальнікамі сайта http://
haradok.belarda.org

4 ліпеня. Дадаткова будзе паведамле-
на аб часе он-лайн канферэнцыі і форме 
падачы пытанняў.

Л. Антонаў.

галадоўКа часова 
сПынена

4 ліпеня на пятыя суткі галадоўкі  Аляксандр 
Жыткевіч і Леанід Аўтухоў спынілі галодоўку пратэ-
сту ў в. Быкі Гарадоцкага раёна.  Галадоўнікі лічаць, 
што акцыя пратэсту атрымала розгалас у краіне і не-
абходна даць час уладзе для вырашэння пытання аб 
працаўладкаванні. 

Прыпыняючы галадоўку,  Жыткевіч звярнуўся з 
лістом да старшыні Віцебскага аблвыканкама Аляк-
сандра Косінца. У сваім звароце Жыткевіч апісаў 
сваё становішча, якое склалася пры працы яго 
зубным фельдшарам у Бычыхінскай амбулаторыі  і 
адзначыў, што кіраўнікі ўжо чатырох  гаспадарак 
яго на працу не бяруць. Абаякавы да яго праблем і 
дырэктар Гарадоцкага цэнтра занятасці В. Іваноў, і 
начальнік Гарадоцкага РАУС Д. Броўка, і старшыня 
Гарадоцкага райвыканкама А. Мароз.»

Напрыканцы ліста Жыткевіч выказаў заявіў: 
«Зараз я спыняю галадоўку і спадзяюся, што Вы, 
Аляксандр Мікалаевіч, на працягу трох дзён выра-
шыце пытанне па майму працаўладкаванню і мне не 
спатрэбіцца іншым чынам прыцягваць увагу ўладаў, 
грамадства, еўрапейскай супольнасці да майго 
працаўладкавання.»

Пры сустрэчы з галадоўнікамі праваабаронца 
Леанід Гаравы перадаў Аляксандру Жыткевічу пер-
шыя сабраныя ахвяраванні для жыцця.

Аляксандр Жыткевіч і Леанід Аўтухоў разгляда-
юць іншыя варыянты барацьбы за  канстытуцыйнае 
права на працу: правядзенне акцый пратэсту ў Га-
радку, інфармаванне еўрапейскай супольнасці і г.д.

Л. Антонаў.

30 чэрвеня зранку дэмакратычны актывіст Александр Жыткевіч  распачаў галадоўку пратэсту супраць мяс-
цовай улады і кіраўнікоў арганізацый Гарадоччыны, якія адмовілі яму ў сродках да існавання 
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АЗАРтНАя ИГРА 
Нам приходится вас 

обманывать, чтобы со-
хранить ваше доверие.

Мечислав Шарган

На фоне перманент-
ного конфликта с 
Россией отноше-

ния Беларуси с Европой 
развиваются с нарастаю-
щей интенсивностью. Сра-
зу же после состоявшегося 
визита в Минск комиссара 
ЕС по внешним связям и 
европейской политике до-
брососедства Б. Ферреро-
Вальднер белорусское 
правительство обратилось 
к Евросоюзу с просьбой 
о кредите. Можно пред-
полагать, что этот вопрос 
обсуждался во время мин-
ских переговоров с евро-
комиссаром. 

На первый взгляд эту 
благолепную картину раз-
рушила Парламентская 
ассамблея Совета Европы 
(ПАСЕ). Все ждали, что она 
вернет Палате представи-
телей Беларуси статус спе-
циально приглашенного. 
А ПАСЕ приняла решение 
сделать это только после 
введения в Беларуси мора-
тория на смертную казнь. 

Однако, на наш взгляд, 
эта неудача белорусской 
дипломатии весьма отно-
сительна. Ибо по большо-
му счету Совет Европы не 
слишком и нужен офици-
альному Минску. Потому 
что эта организация за-
нимается исключительно 
гуманитарными пробле-
мами, правами человека. А 
данная тема для белорус-
ских властей очень болез-
ненная. Но вступление в 
Совет Европы — это один 
из факторов возвращения 
в Европу, одно из правил 
европейской игры. Поэто-
му Беларуси поневоле при-
ходится их принимать.

С другой стороны, хотя 
решение ПАСЕ и выглядит 
явным диссонансом на 
фоне благожелательной 
позиции по отношению 
к официальному Минску 
других европейских ин-
ститутов, в нем тоже есть 
некий элемент подыгры-
вания белорусским вла-
стям. Выдвигается такое 
условие, которое руковод-
ству Беларуси можно вы-
полнить. Вот если бы ПАСЕ 
заявила, что возвращение 
статуса специально при-
глашенного произойдет 
только после проведения 
в Беларуси свободных вы-
боров или расследования 
дел исчезнувших оппози-
ционных политиков, то это 
условие невыполнимо и в 
таком случае процесс на-
шего вступления в Совет 
Европы был бы заблоки-
рован наглухо. А введение 
моратория на смертную 
казнь никак не угрожает 
власти нынешней правя-
щей команды. Правда, есть 
опасность, что общество 
может не понять такое ре-
шение, но это вопрос те-
кущей политической целе-
сообразности.

Можно сказать, что в по-
следний год официальный 

Минск поменял тактику в 
отношении ЕС, его полити-
ка стала гибче, он успешно 
адаптировался к требова-
ниям Европы. Суть новой 
тактической линии сводит-
ся к нескольким нехитрым 
приемам. 

Прежде всего, белорус-
ские власти прекратили 
идеологическую войну с 
Западом. До сих пор США 
и Европа объявлялись не-
примиримыми врагами 
славянской цивилизации, 
официальные СМИ разо-
блачали их коварные пла-
ны. В ответ на требования 
соблюдать права человека 
А. Лукашенко заявлял, что 
ваша демократия с кровью, 
зачем вы бомбили Югосла-
вию, мы победили фашизм, 
поэтому вы должны нам 
кланяться в ноги. 

Теперь его тональность 
резко поменялась. Он уже 
утверждает, что Беларусь 
и ЕС должны сотрудни-
чать, потому что Беларусь 
— центр (сердце, мост) 
Европы, на Евросоюз при-
ходится половина нашей 
торговли. 

Во-вторых, ныне, в от-
личие от прежних времен, 
белорусские власти готовы 
обсуждать даже неприят-
ные для себя вопросы, типа 
демократии, свободы СМИ 
и пр. А почему бы не по-
говорить? Перед визитом 
в Минск еврокомиссар Б. 
Ферреро-Вальднер, пере-
числяя шаги белорусских 
властей в сторону демо-
кратизации, отметила как 
положительный момент, 
что начались переговоры 
между Беларусью и ЕС по 
вопросам прав человека. 
Т. е. прогрессом объявле-
ны не позитивные сдвиги в 
этой сфере, а сам факт об-
суждения данной темы. 

Помнится, в годы «хо-
лодной войны» делегации 
СССР и США около 20 лет 
вели в Женеве переговоры 
о разоружении с нулевым 
результатом. Зато создава-
ли иллюзию в глазах миро-
вого сообщества.

В-третьих, руководство 
Беларуси стало щедрым на 
обещания. МВФ оно обеща-
ет рыночные реформы, ЕС 
— демократизацию, Укра-
ине — поддержку проекта 
создания Евроазиатского 
нефтетранспортного кори-
дора (обещания России — 
это особая эпопея). 

В-четвертых, кое-что из 
обещанного белорусские 
власти выполняют. Ровно 
столько, чтобы функционе-
ры МВФ или политики ЕС 
могли за что-то зацепиться 
и отметить, что есть про-
гресс. Ибо политическое 
решение об улучшении от-
ношений с Беларусью при-
нято в западных столицах. 
И для объяснения этого 
поворота ищут формаль-
ные основания.

Кстати, хотя между Бе-
ларусью и США сохраня-
ется состояние «холодной 
войны», остаются в силе 
американские санкции в 
отношении предприятий 

«Белнефтехима», в Минске 
нет полноценного посоль-
ства Соединенных Штатов, 
тем не менее Вашингтон 
поддерживает европей-
ский курс на разрядку. В 
этом смысле важно обра-
тить внимание на такой 
факт. Как известно, в США 
продолжает действовать 
«Акт о демократии в Бела-
руси». Один из его пунктов 
предусматривает, что аме-
риканские представители в 
международных организа-
циях обязаны блокировать 
выделение белорусскому 
государству финансовых 
ресурсов за исключением 
гуманитарной помощи. Но 
вот стало известно, что в 
МВФ при обсуждении во-
проса о кредите Беларуси 
американцы воздержа-
лись. И тем самым открыли 
дорогу кредитованию бе-
лорусской экономики. 

Таким образом, такти-
ка, взятая на вооружение 
официальным Минском, 
успешно работает. Всех 
этих приемов оказалось 
достаточно, чтобы размо-
розить отношения с ЕС. 

В настоящий момент Бе-
ларуси от Запада нужно 
одно: деньги. И как ни уди-
вительно, в Беларусь пош-
ли кредиты. Деньги дает 
МВФ, Всемирный банк, 
идут переговоры о вы-
делении финансовых ре-
сурсов с ЕС, Европейским 
банком реконструкции и 
развития. 

Иначе говоря, прекра-
щение вражды с Европой, 
использование тактики ба-
лансирования между Вос-
током и Западом дают по-
ложительный эффект. Судя 
по всему, официальный 
Минск вошел в азарт, аппе-
тит пришел во время еды. 
И потенциал такой поли-
тики достаточно большой, 
еще много неосвоенных 
резервов. 

Вот, например, посмо-
трите, как ловко Киргизия 
провернула операцию под 
кодовым названием «Раз-
вести лоха». После встречи 
киргизского и российско-
го президентов в феврале 
сего года было принято 
решение закрыть амери-
канскую базу «Манас». За 
это Киргизия получила от 
Москвы кредит в $2 млрд 
и помощь в размере $150 
млн. 

Но вот пришла инфор-
мация, что США готовы 
выплатить за базу $1 млрд 
плюс $150 млн ежегодно. И 
что вы думаете? Руковод-
ство Киргизии приняло ре-
шение оставить базу «Ма-
нас», правда, под новым 
названием.

А в Беларуси, как из-
вестно, два российских 
военных объекта, причем 
очень важных для оборо-
ны России. Представляе-
те, сколько возможностей 
«срубить бабки». 

Азартная игра в обычной 
жизни — это порок. А в по-
литике — это один из спо-
собов существования. 

валерий Карбалевич.

бэніта Фэрэра-вальднэр адразу 
папярэдзіла, што крокі брусэля насустрач 
Менску магчымыя толькі пры ўмове, што і 
беларусь пойдзе насустрач эўразьвязу — і, 
у прыватнасьці, да канца гэтага году выка-
нае 5 умоваў дэмакратызацыі краіны. 

Эўракамісар назвала сваю сустрэчу з 
кіраўніком Беларусі «вельмі прадуктыўнай»: 

«Магу вам сказаць, што мы мелі вельмі 
прадуктыўную размову па ўсіх пытаньнях. 
Яна цягнулася дзьве з паловай гадзіны. Мы 
абмеркавалі ўсе дэталі. Мне падалося, што 
прэзыдэнт вельмі ўважліва прыслухаўся да 
маіх словаў. Я думаю, што гэта быў добры старт 
таго, што, я спадзяюся, будзе эпохай у нашых 
дачыненьнях». 

Аляксандар Лукашэнка ў размове са спада-
рыняй Фэрэра-Вальднэр абверг выказваньні 
тых палітыкаў, якія кажуць, што ён вядзе ней-
кую гульню з Эўропай:

«Чаго мы хочам ад Эўропы? Мы хочам, 
каб вы разумелі, што Беларусь — ня толькі 
геаграфічны цэнтар гэтага кантынэнту, што 
тут жывуць вельмі прыстойныя, чэсныя, 
працавітыя людзі, што тут існуе сувэрэнная не-
залежная дзяржава. Гэта вялікая каштоўнасьць 
любога народу, і рабіць замах на сувэрэнітэт і 
незалежнасьць, як бы гэтага некаму ні хацела-
ся, мы дазволіць ня можам. Мы хацелі б нар-
мальных стасункаў з эўрапейскім кантынэн-
там».

 Мы хочам, каб вы разумелі, што Беларусь 
— ня толькі геаграфічны цэнтар гэтага кан-
тынэнту, што тут жывуць вельмі прыстойныя, 

чэсныя, працавітыя людзі, што тут існуе сувэ-
рэнная незалежная дзяржава ... 

Бэніта Фэрэра-Вальднэр таксама вы-
казалася за добрыя дачыненьні Брусэлю і 
Менску. Але яна нагадала, што Эўразьвяз і 
Эўракамісія чакаюць ад Беларусі выкананьня 
галоўных умоваў дэмакратызацыі краіны. Гэта, 
перадусім, сумесная праца зь Бюро дэмакра-
тычных інстытутаў і правоў чалавека (БДІПЧ) у 
справе зьмяненьня выбарчага заканадаўства 
Беларусі, каб наступныя выбары праходзілі па-
водле новага заканадаўства. Акрамя таго, гэта 
— свабода СМІ, свабода сходаў, рэгістрацыя 
недзяржаўных арганізацыяў, вызваленьне 
палітзьняволеных.

Бэніта Фэрэра-Вальднэр гаварыла з 
А.Лукашэнкам таксама пра фінансавую дапа-
могу, візы і правы чалавека. У прыватнасьці, 
эўракамісар паведаміла, што Эўракамісія 
прыкладае намаганьні, каб Эўрапейскі 
банк рэканструкцыі і разьвіцьця, а такса-
ма Эўрапейскі інвэстыцыйны банк аказалі 
фінансавую дапамогу Беларусі.

Спадарыня Фэрэра-Вальднэр сказа-
ла журналістам, што на перамовах у Мен-
ску паўставала пытаньне пра зьмяншэнь-
не кошту візаў для грамадзянаў Беларусі. У 
прыватнасьці, беларускі бок жадае, каб віза 
патаньнела з 60 да 35 эўра.

«Я падтрымліваю гэтую прапанову і пастара-
юся давесьці неабходнасьць гэтага да краінаў, 
якія ўваходзяць у Эўразьвяз», — зазначыла 
эўракамісар у справах зьнешніх сувязяў Бэніта 
Фэрэра-Вальднэр. 

эўракамісар 
выставіла Менску 
пяць умоваў

Зша працягнуць спрыяць 
дэмакратызацыі Беларусі
Намеснік кіраўніка 

Руху «За Свабоду» 
Віктар Карнеенка 

прыняў ўдзел у сустрэчы 
сенатараў і кангрэсменаў ЗША 
з беларускімі дэмакратычнымі 
палітыкамі.

Амерыканскіх гасцей у пер-
шую чаргу цікавіла ацэнка 
ўнутрыпалітычнай сітуацыя 
ў Беларусі. Пасля размовы 
з прадстаўнікамі дэмакра-
тычнай грамадскасці яны 
распавялі пра сваё разуменне 
стану са свабодамі і правамі 
чалавека ў Беларусі.

Адзін з удзельнікаў сустрэ-
чы, намеснік кіраўніка Руху «За 

Свабоду» Віктар Карнеенка 
выказаў заклапочанасць тым, 
што працэс дэмакратызацыі 
фактычна спыніўся. 

− Рэгістрацыя грамадскіх 
аб’яднанняў, якую распачаў 
Мінюст, насамрэч аказала-
ся надзвычай дазаванай. 
Партыя Свабоды і Прагрэсу, 
Беларуская хрысціянская 
дэмакратыя, ПА «Вясна», 
МХСС « Маладыя дэмакра-
ты» ніяк не могуць атрымаць 
рэгістрацыю. Рух «За Свабо-
ду» выказвае салідарнасць 
з імі. Па-другое, Беларусь 
ігнаруе выкананне ўзятых на 
сябе міжнародных абавязкаў. 

Гэта тычыцца ў першую чаргу 
выканання рашэння Камітэта 
ААН адносна парушэння 
правоў грамадзян дзяржавай 
Беларусь, − кажа Віктар Кар-
неенка.

Ад часоў візіту прэзідэнта 
Біла Клінтана гэта самая 
прадстаўнічая дэлегацыя 
ЗША у Беларусі. На сустрэчы з 
кіраўніцтвам краіны дасягну-
тая дамоўленасць пра зняц-
цё абмежаванняў у працы 
амбасады ЗША пасля адмены 
эканамічных санкцый. Акт аб 
дэмакратыі ў Беларусі рэвізіі 
не падлягае.

лукашэнка паслаў Кудрына лячыцца
у інтэрвію, апублікаваным ў газэце «Известия»,  А.Лукашэнка зноў выказаўся на 

адрас міністра фінансаў Расеі Аляксея Кудрына.
«Мне патлумачылі, што на яго ідзе моцны ціск. Ён моцна нэрвуецца і гаворыць крыху ня 

тое. Тады – падлячыцца. У яго фінансы дзяржавы ў руках і ён пачнае такое казаць. Заўтра ён 
і не тое зробіць».

А.Лукашэнка ў мінулую пятніцу вельмі нэрвова адрэагаваў на выказваньні Аляксея Ку-
дрына, які заявіў, што Беларусь наблізілася да мяжы неплатаздольнасьці, ды зьвязаў выд-
зяленьне Менску апошняй траншы расейскага крэдыту памерам у 500 мільёнаў даляраў 
з антыкрызіснымі дзеяньнямі беларускага ўраду. Лукашэнка заявіў, што Кудрын «цалкам 
кансалідаваўся з нашымі адмарозкамі, якія тут на заходнія грошы вякаюць і пачынаюць ву-
чыць працаваць» Ён загадаў беларускаму ўраду «ня кланяцца перад Расеяй і шукаць шчасьця 
ў іншай частцы плянэты».

Прэзыдэнт Расеі Дзьмітрый Мядзьведзеў на гэтым тыдні назваў недапушчальнымі з пун-
кту гледжаньня дыпляматычнай этыкі выказваньні на адрас прадстаўнікоў расейскага 
кіраўніцтва, якія дазволіў сабе кіраўнік адной з краінаў — бліжэйшых партнэраў Расеі. 

Паводле «РИА Новости», кіраўнік Расеі на нарадзе па эканамічных пытаньнях заявіў:
«Мы актыўна па-партнэрску працуем з нашымі бліжэйшымі суседзямі, дапамагаем ім у 

пераадоленьні крызысных зьяў, у тым ліку фінансамі, і немалымі фінансамі. Іншы раз гэта 
суправаджаецца неабходнасьцю камэнтаваць эканамічную сытуацыю ў гэтых краінах».

Ён падкрэсьліў, што ў Расеі «ніколі не дазвалялі і ня будуць дазваляць сабе асабістых ха-
рактарыстык адносна кіраўнікоў іншых краін. Хаця мы маглі б сказаць што-небудь адносна 
эфэктыўнасьці эканамічных захадаў, якія імі робяцца, чаму яны зьвяртаюцца да нас па дапа-
могу, падтрымку. 
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Наклад: 290 асобнікаў. 
Выдаецца пры падтрымцы сяброў. 
Распаўсюджваецца бясплатна

следующая торговая война с россией 
будет «мясной»?

Намеснік старшыні руху “За 
свабоду” Віктар Карняенка 
распавёў у інтэрв’ю “Мы” 

пра тое, як ідзе падрыхтоўка да Бе-
ларускага еўрапейскага форуму, які 
мае прайсці ўвосень. 

Так, прайшлі ўжо некалькі 
пасяджэнняў аргкамітэту пад стар-
шынствам Аляксандра Мілінкевіча. 
Акрамя руху, ў ягоны клад дэлега-
ваныя прадстаўнікі дзвюх партыяў 
– “Беларускай хрысціянскай 
дэмакратыі” і Партыі свабоды і 
прагрэсу, якія пакуль марна спра-
буюць зарэгістравацца, а такса-
ма арганізацыяў “Малады фронт”, 
“Правы альянс” (які, дарэчы, днямі 
атрымаў рэгістрацыю), “Маладая 
Беларусь” і “Маладыя 
дэмакраты”.

Зацверджаны агуль-
ны план падрыхтоўкі і 
правядзення мера-
прыемства. Дэлегаты 
будуць абірацца на 
раённых і міжраённых 
сходах па месцы жы-
харства. Усяго іх пла-
нуецца правесці каля 
80, будзе вылучана 
прыкладна тысяча 
дэлегатаў.

Таксама ёсць пэўнасць, па словах 
Віктара Карняенкі, з парадкам дня 
БЕФу: “Прынцыпова вырашана не 
займацца на ім ніякімі вылучэннямі 
на прэзідэнцкія выбары. Па агульнай 
згодзе, на форуме будзе прынята су-
польная стратэгія па еўраінтэграцыі 
і план сумеснай дзейнасці ў рамках 
праграмы “Усходняе партнёрства”.

Аргкамітэт, па словах намесніка 
старшыні руху “За свабоду” вырашыў 
весці працу па трох накірунках: 
“Па-першае, гэта супрацоўніцтва з 
экспертамі. Неабходна з іх удзелам 
яшчэ да раённых сходаў распра-
цаваць першапачатковыя варыян-
ты дакументаў форуму. Па-другое, 
зараз мы праводзім сустрэчы з 
рэгіянальнымі актывістамі, каб яны 
як мага хутчэй ангажаваліся у гэты 
працэс. Напрыклад, такая сустрэча 
адбылася 11 чэрвеня ў Віцебску. На 
такіх сустрэчах у рэгіёнах мы без 
сумнавядомых інтэрпрэтатараў тлу-
мачым нашу пазіцыю па еўрапейскіх 
перспектывах Беларусі, мэтах і за-
дачах Беларускага еўрапейскага 

форуму. Па-трэцяе, разам з усімі 
партнёрскімі арганізацыямі за-
раз ствараем абласныя і раённыя 
аргкамітэты”.

Па інфармацыі “Мы”, першыя 
рэгіянальныя сходы могуць па-
чацца з 1 ліпеня. Між тым лідэр 
руху “За свабоду” Аляксандр 
Мілінкевіч накіраваў лісты ў раён-
ныя адміністрацыі наконт спрыянні 
ў прадстаўленні памяшканняў. Ліст з 
такім самым зместам накіраваны і ў 
Адміністрацыю прэзідэнта.

Калі на Беларускім еўрапейскім 
форуме не адбудзецца вылучэн-
ня кандыдата ў прэзідэнты, то якім 
чынам рух бачыць свой удзел у вы-
барах? Асабліва ў сувязі з тым, што 

тыя ж АДС разгортва-
юць цэлую кампанію і 
звярнуліся да розных 
суб’ектаў беларускай 
апазіцыі з просьбай 
адрэагаваць на пра-
панову працаваць па 
іхнім плане выбараў 
«адзінага» да 1 ліпеня.

“Пакуль усе прапа-
наваныя варыянты 
вылучэння «адзіных» 

больш нагадваюць 
гульню ў палітыку. Мы прынцыпо-
ва выступаем за еднасць усіх дэ-
макратычных сіл і вылучэнне ад іх 
сапраўднага лідэра. Але трэба памя-
таць, што лідэрства - гэта не кашуля, 
якую можна апрануць на любога ча-
лавека. Асабліва ў сённяшніх умовах. 
Таму мы можам пагадзіцца толькі на 
вельмі аб’ектыўныя крытэрыі для 
вызначэння “адзінага”. Напрыклад, 
такія, як склад ініцыятыўнай групы. 
І гэта павінны быць не перапісаныя 
тэлефонныя даведнікі, а актыў, які 
ўжо працаваў у папярэдніх выбар-
чых кампаніях. Увогуле, калі палітыкі 
сапраўды хочуць дамовіцца, яны 
найперш не робяць на гэты конт 
публічных заяў, а сустракаюцца і 
размаўляюць у рабочым парад-
ку. Таму у пэўны тэрмін на амаль 
ультыматыўную прапанову ад АДС 
мы хутчэй за ўсё рэагаваць не буд-
зем. Але гэта ёсць маё меркаванне. 
Афіцыйна гэтае пытанне павінна 
быць разгледжана на паседжанні 
Рады руху”, - заявіў у інтэрв’ю “Мы” 
Віктар Карняенка. 

«Мы»

«Комсомолка» поинтересовалась 
у экспертов, по каким еще позициям 
может возникнуть торговый спор 
между Россией и Беларусью.

1. Газ
Самая чувствительная позиция. 

Россияне это знают и уже начинают 
намекать, что в разговоре с Мин-
ском могут использовать газовый 
вентиль. По информации газеты 
«КоммерсантЪ», в ход могут пустить 
то, что Беларусь не полностью рас-
плачивается с Газпромом за голубое 
топливо. Напомним, ценник меня-
ется каждый квартал, но мы платим 
среднегодовую цену в 150 долларов 
за тысячу кубометров (так получа-
ется немного дешевле). Перерасчет 
будет только в конце года. Сейчас 
Москва заявляет, что такая схема 
расчетов – устная договоренность 
между президентами.

- Теоретически может возникнуть 
ситуация регрессивного иска со 

стороны Газпрома к Белстрансгазу в 
связи с неполной оплатой за газ в I 
квартале. Теоретически такая угроза 
есть, этот вопрос не снят с повестки, 
– цитирует Интерфакс советника по 
экономическим вопросам посоль-
ства России Андрея Кузнецова.

2. Мясо, рыба и другие продук-
ты

Случайно ли оговорился на этих 
выходных президент Медведев, 
когда охарактеризовал поведение 
Беларуси как «мясомолочную ис-
терику»? Пока российский рынок 
закрыт только для молочки, но, по 
мнению экономиста центра Мизеса 
Ярослава Романчука, дальше в спи-
сок запретных товаров могут по-
пасть и многие другие продукты, в 
частности мясная группа.

Кстати, на протяжении последних 
лет наши колбасные фабрики перио-
дически сталкиваются с трудностью 
получения сертификатов для по-

ставки своих продуктов в Россию.
Кроме того, появились слухи, что 

соседи уже «забеспокоились» по по-
воду нашей рыбы. Дело в том, что 
основные белорусские поставщики 
работают в свободной экономиче-
ской зоне, а потому наша продукция 
получается дешевле российской. А 
это невыгодно российским произ-
водителям.

3. Дорожная и сельхозтехника
Комбайны, трактора, нашу дорож-

ную технику мы и так в последнее 
время продаем со скрипом: из-за 
кризиса у партнеров просто нет 
денег. А ведь эти заводы (МАЗ, МТЗ, 
Гомсельмаш и другие) и подпитка 
для бюджета, и рабочие места для 
многих белорусов. Правда, недавно 
стороны договорились, что наша 
сельхозтехника будет идти в Россию 
на льготных условиях.

Кіраўнік Беларусі Аляк-
сандар Лукашэнка 
прыбыў на парад з на-

годы Дня незалежнасьці разам з 
малодшым сынам Колем. Абодва 
былі ў вайсковай форме. 

У сваім выступе А.Лукашэнка 
адзначыў, што Беларусь 
імкнецца да збліжэньня народаў, 
пасьлядоўна праводзіць зба-
лянсаваную, шматвэктарную 
палітыку, лічыць «сваімі жыцьцё-
ва важнымі інтарэсамі разьвіцьцё 
ўсебаковага і ўзаемавыгаднага 
супрацоўніцтва з усімі краінамі».

Паводле А.Лукашэнкі, «у сьвеце 
не павінна быць звышдзяржаваў, 
якія самі сябе надзялілі правам 
дыктаваць умовы, як жыць сувэ-
рэнным і незалежным краінам». 

«На жаль, апошнім часам 
зьявіліся спробы тракта-

ваць прынцып 
шматвэктарнасьці 
ледзь не як здра-
ду саюзьнікам з 
боку Беларусі. Не 
слабее імкненьне 
п р а ц і ў н і к а ў 
б е л а р у с к а -
р а с е й с к а й 
інтэграцыі ўбіць 
клін у нашы стасункі», — сказаў 
А.Лукашэнка. Ён заявіў, зьвяр-
таючыся да кіраўнікоў Расеі, што 
«Беларусь не гандлюе дружбай з 
Расеяй». 

«Мы братэрскія народы, мы 
адзін народ. Наша агульная і 
вялікая перамога і сёньняшні 
юбілей, якія сымбалізуюць наш 
сумесны ўклад у разгром агрэса-
ра, вызваленьне нашых народаў 
і ўсяго чалавецтва ад фашысц-

кага паняволеньня, тысячакрот-
на пераважваюць узаемныя 
рознагалосьсі і прэтэнзіі. Разам 
мы вырашалі і вырашым любыя 
праблемы», — сказаў кіраўнік 
краіны. 

«За апошнія 15 гадоў Беларусі 
прадказвалі крах і сацыяль-
ныя ўзбурэньні, але ў нас запас 
трываласьці дастатковы», — 
сказаў А.Лукашэнка.

Радыё Свабода (Менск)

ПАРАД ПРыМАЛІ ДвА 
ЛуКАшэНКІ 

да БеларусКага 
еўраПейсКага форуМу

19 чэрвеня ў дзень народзінаў васіля быкава ў яго на радзіме ў вёс-
цы бычкі ўручана прэмія імя васіля быкава „За свабоду думкі”. Прэмію 
ўручыў Рух „За Свабоду”. Ляўрэатам стаў мастак Алесь Пушкін.

алесь Пушкін стаў ляўрэатам прэміі 
Прэмія імя Васіля Быка-

ва «За свабоду думкі» была 
заснавана ў мінулым годзе 
лідэрам Руху «За Свабоду» 
Аляксандрам Мілінкевічам. 
Ідэя прыйшла пасьля таго, як 
палітык атрымаў прэмію імя 
Андрэя Сахавара менавіта 
за свабоду думкі. 

Аляксей Кавалец з Руху 
«За Свабоду» тлумачыць, з 
думкаю пра каго прэмія за-
снавана ў Беларусі.

А. Кавалец: У Аляксандра 
Мілінкевіча ўзьнікла дум-
ка, каб у Беларусі зрабіць 
прэмію за свабоду думкі. 
Каб пачаць уручэньне прэміі 
нашым вядомым людзям, 
патрыётам Беларусі, якія 
змагаюцца за Беларусь, ня-
суць гэтую беларускасьць 
і Беларусь у сьвет, якія да-
юць прыклад моладзі, якімі 
павінны быць беларусы. 
Гэта прэмія найбольш адда-
ным Беларусі людзям.

У мінулым годзе прэмія 

была ўручана ўпершыню. 
Ляўрэатамі сталі Рыгор 
Барадулін, Уладзімер Арлоў 
і Павал Севярынец. У гэтым 
годзе першыя ляўрэаты 
прэміі імя Васіля Быкава 
выбіралі сёлетняга ляўраэта, 
якім і стаў мастак Алесь 
Пушкін.

Чаму менавіта ён? 
Тлумачыць Павал 
Севярынец.

П. Севярынец: 
Алесь Пушкін – гэта 
ўнікальная зьява 
ў беларускім ма-
стацтве, у бела-
рускай культуры, а нават 
у беларускай палітыцы. 
Гэта чалавек, які творчымі 
сродкамі выяўляе най-
больш вострыя пытаньні, 
якія ўзьнікаюць перад усёй 
нацыяй. Гэта рэдкасьць. 
Звычайна пісьменьнікі ці 
паэты размаўляюць эзо-
павай мовай, а іх творчыя 
здабыткі даступныя толькі 

пэўнаму колу людзей. Алесь 
Пушкін усё робіць публічна 
й адкрыта. Гэта цяпер і па-
трэбна Беларусі ды белару-
сам. Ён дзейсны інтэлігент, 
часам правакацыйны, але 
гэта патрэбна, каб абудзіць 
беларускую сьвядомасьць. 

Гэтаму дапамагаюць высту-
пы, карціны, пэрформэнсы 
Алеся Пушкіна.

Цяпер Алесь Пушкін далу-
чаецца да журы, якое ў буду-
чым годзе ў складзе 4 чала-
век абярэ новага ляўрэата.

Сам мастак лічыць, што 
прэмія ўручана ня столькі 
яму, як Алесю Пушкіну, а 
прэміяй адзначаны яго 

жыцьцёвы шлях.
А. Пушкін: У Беларусі 

вельмі шмат дастойных і 
цікавых людзей. Прэмія 
ўручана „за грамадзкую й 
творчую дзейнасьць на ка-
рысьць Беларусі й свабоды”. 
Журы, відаць, вырашыла ад-

значыць ня проста Пушкіна, 
але прыклад шляху чалаве-
ка, які нарадзіўся ў Бабры, 
вучыўся ў Менску, а пазьней 
не шукаў міграцыі, як многія 
вядомыя творчыя людзі, каб 
„больш разьвіць свой талент 
і знайсьці творчы шлях”. Мая 
дарога была іншаю. Прэміяй 
уганараваны шлях чалаве-
ка, які скончыў выдатную 

мастацкую адукацыю ў 90-х 
гадах, а потым вырашыў 
ехаць у Віцебск, адкрыў га-
лерэю. Тады была свабода, 
можна было рабіць ляба-
раторыю экспэрымэнту, 
потым паехаў у Магілёў на 
рэстаўрацыю катэдры.

Потым ужо прыйшоў 
да ўлады Лукашэнка ды 
вярнулася задушлівая 
атмасфэра савецкасьці й 
цэнзуры. Пачалі ўсё на-
цыянальнае ўшчымляць, 
не дазвалялі разьвівацца. 
Я вырашыў на апошнія 
грошы купіць хату ў Ба-

бры, даглядаць бацькоў, 
расьпісваць царкву, 
ажаніцца, нарадзіць дзетак. 
Жыцьцё было цяжкое, доўга 
не было дзетак, памерлі 
мама й тата. Гэта ўсё было 
вядома і Арлову, які няраз 
у мяне быў, Барадулін му-
дры чалавек. Яны, напэўна, 
уганаравалі гэтай прэміяй ня 
столькі Пушкіна ці гакосьці 

іншага, тут галоўнае шлях 
творчага чалавека, вяртань-
не да сваіх каранёў. Чала-
век, які не баяўся ў мястэчку 
„рабіць” Беларусь, каб яна 
была беларускай. Ня проста 
Беларусь, але каб яна была 
беларуская. Каб у пашане 
былі ідэалы 25 Сакавіка, 
каб была беларуская мова 
ў сям’і, каб жоначка была 
беларускай, каб сьцяг над 
хатай вісеў сапраўдны, а не 
каляніяльны. Гэта напэўна й 
было адзначана. 

Прэмія ўяўляе сабою ста-
туэтку, якую запраектаваў 
Віктар Копач, ганаровую 
грамату, а таксама грашо-
вую ўзнагароду. 

З самага пачатку было вы-
рашана, што прэмія будзе 
ўручацца толькі на радзіме 
Васіля Быкава ў Бычках і 
толькі ў дзень яго народзінаў 
19 чэрвеня.

Алена Пытэль.


